
 
 

Skolebestyrelsen 2022/23 

 

Referat SB08 
 

Skolebestyrelsesmøde (08)  

Onsdag d. 11. maj 2023  
19.000 – 21.00  
 
 
Mødested:                  Havrehedskolen, afd. Veflinge, personalerummet 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Tina Kannegaard (med-formand), Rikke Molin (forældrerepræsentant), Sussi 
Debicki Gudmundsson (forældrerepræsentant), Hans-Henrik Grabe (forældrerepræsentant), Stephanie Nør Nielsen 
(forældrerepræsentant), Mette Fugl (forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Gitte Bremholm 
(medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 

Særligt velkommen til deltagere fra Hårslev skole: Mia Fruerhøj Jørgensen, Diana Pøhlsgaard, Mette 
Damgaard Hansen og Trine Harling.  
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Silas Both (elevrådsformand, 9.b), Maria Møller Pedersen (elevråds-næstformand, 9.c)  
 
Mødeleder: Gitte Bremholm 
 
Gæst: Pia Andersen til punktet om budget 
 

 

Møderække 2022-2023:  

Mandag d. 5. sept., mandag d. 3. okt., tirsdag d. 1. nov., onsdag d. 11. jan., mandag d. 6. feb., 
tirsdag d. 7. marts, onsdag d. 12. april, torsdag d. 11. maj og mandag d. 12. juni. 

Dertil varslet møde med Børne- og ungeudvalget d. 6. juni kl. 19.00-21.00. Placering kommer 
senere. 

 

Punkt 47: Godkendelse af referat                                          Kl. 19.20 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Beslutning: Referatet blev underskrevet og godkendt 
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Punkt 48: Nyt fra elevrådet                   Kl. 19.25 

Beslutningstema: Orientering fra elevrådsrepræsentanter.  

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen orienteres om elevrådets arbejde på Havrehedskolen 

Beslutning: Der har ikke været afholdt møde siden sidste skolebestyrelsesmøde. 

Bilag: 

 

Punkt 49: Orientering fra ledelsen                                                                        Kl.  19.35          

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen.  

Sagsfremstilling: Struktur, kontantfri skole 
 
Beslutning:   

LT orienterede om fagfordelingen – forventes færdig 23.maj. 

Kontantfri skole – vi har talt om kontantfri skole i ca. 2 år. Det er nu kommet i gang på 
Havrehedskolen. Det kører i Klubben: Her har børnene haft en konto, hvor forældre har betalt ind- 
administrativt et stort arbejde- også aflevering af kontanter til banken har været svært. Nu har 
børnene fået et personligt kort som forældrene meget nemt betaler ind på- og som kan benyttes i 
klubbens indkøbsmuligheder. Forældre kan sætte begrænsninger på køb osv. Gode tidlige 
erfaringer. 

Skolebestyrelse spurgte ind til forældre der er digitalt udfordrede –hvordan understøttes de- er der 
et frafald? Disse får hjælp fra Klubbens IT-medarbejder.  

Bilag: 
 

Punkt 50: Opsamling på konferencen        Kl.  19.45 

Beslutningstema: Opsamling på konferencen. Hvad tager vi med videre? 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen var i Aarhus til seminar med Skole&Forældre 
 
Beslutning: 
 
En stor gruppe fra skolebestyrelsen var afsted – vi havde en rigtig god dag. Maria Akselvoll 
betonede hvordan de sociale skel meget nemt kommer til udtryk i/ved forskellige arrangementer. 
Vigtig at få forventningsafstemt i sådanne arrangementer.  
Turen i bilerne gav meget – netværket / relationerne blev tykkere.  
Vi er også blevet klogere på vores princip – ex 3 arrangementer – dette kan vi få arbejdet med. 
Akselvoll har nogle gode pointer i de 4 strategier der benyttes af forældre. 
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Ærgerligt at hun(Maria) ikke kunne deltage fysisk – men godt at vi deltog fysisk – hun leverede 
budskaberne, der stemmer meget overens med det jeg har oplevet – hvad er det for krav der bliver 
stillet til forældre. 
Jeg er megastolt over det arbejde vi har lavet. Det her med 3 arrangementer er ikke et add-on, der 
skal ikke være alt muligt andet ud over. 
Der er eksempler på klasser, hvor der er arrangementer hver måned- de 
ressourcestærke ”forkantsforældre” styrer resten af gruppen.  
Hårslev kommer fra en praksis hvor lærere ikke deltager i møder/arrangementer ud over 
forældremødet. 
 
De sociale arrangementer bliver hurtigt styrende – at klassearrangementer ikke bliver et ”ekko”-
kammer for ”forkantsforældrene”.  
 
Enighed i bestyrelsen om at dette er virkeligt vigtigt.  
 
Det er netop pointen med disse principper- man må ikke ”dø” i det som forældre. 
 
Til næste gang drøfter vi principperne- vi fører tilsyn med princippet-og drøfter hvordan gør vi som 
skolebestyrelse fremadrettet. 
 
Bilag:  

 

Punkt 51: Budget 2023          Kl.  20.00 

Beslutningstema: Gennemgang af udkast til budget 2023.  

Sagsfremstilling: Pia – økonomisekretær gennemgik budget 2023 – skolebestyrelsen blev orienteret 
om den strategiske fordeling af midlerne. 
Louise Theil begrundede og forklarede valgene. Derudover blev tildelingsmodellen beskrevet.  
 
Beslutning:  

Mange tal at forholde sig til – hvordan så regnskab/budget ud for 2022? – at have noget at 
sammenligne med kunne være fint. Det er lidt svært at forholde sig til nuværende og tidligere- det 
vil give større mulighed for at kommentere på det. 

Vi samler til en fil næste gang budget præsenteres. 

Budgettet blev godkendt 

Bilag:  
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Punkt 53: Mødetider for elever 23/24                             Kl. 20.45 

Beslutningstema: Vi har i vores planlægning af kommende skoleår arbejdet med 4 kortere dage for 
eleverne – første dag efter sommerferien (i forvejen kort i Veflinge), motionsdagen før 
efterårsferien, sidste dag før jul og sidste dag før sommerferien. Dertil har vi opereret med en 
fælles emneuge, hvor vi ønsker at afholde en form for åbent hus om torsdagen og hvor eleverne 
derfor er i skolen om torsdagen fra kl. 8.10 til efter det åbne hus ex. kl. 20.00. Der foreslår vi at 
holde fri om fredagen, dog selvfølgelig pasning og hygge for de elever, som har brug for det uanset 
årgang.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Louise orienterede om mødetiderne og tankerne bag disse.  

Disse blev taget til efterretning  og godkendt af SB. 

Bilag:  

 

Punkt 54: Evt.                                                Kl. 20.55 

Beslutningstema: 

1) Drøftelse af kommende bustider – vi skal have kontakt til Fynbus-planlæggeren – Keld 
Bressons samarbejdspartner hos Fynbus.  

2) Puff-bars – hvor stor en udfordring er det? 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

1) Mia undersøger mulighederne og kontakter derefter Pia 

2) Det findes på skolen – toiletterne dufter af frugt – i de klasser hvor vi får info arbejdes der 
med problematikken på elevniveau og forældregruppen orienteres- så de kan understøtte 
drøftelsen derhjemme. Der har været orienteret fra SSP bredt i forældregruppen.  

LT der er nogle udfordringer i Overbygningen – puffbars, toiletter, mobiltelefoner, knallerter, 
tyverier i Brugsen – Ordensregler hører under Skolebestyrelsen – disse bør drøfte dette – 
hvordan skal skolens ordensregler se ud fremadrettet.  

Vi har ikke fysiske ting- alle bøger er digitale – der er noget der crasher.  

Smartwatches i Grundskolen er også en stigende udfordring. Disse fylder også på 
børnefødselsdage i privatlivet.  

Tages disse emner op på forældremøder? 3.klasse har drøftet dette – her var meget delte 
meninger.  

Konflikthåndtering bliver svært, når man ”bare” ringer hjem. 
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Sammen med principperne blev der udarbejdet en kontaktforældrebrochure – her er et 
idékatalog – her kunne man tilføje smartwatches. 

Principperne er vanvittigt gode- men de skal ud og leve – hvordan får vi det ud i praksis/ 
implementeret – måske en kommunikationsstrategi? Skal bestyrelsen ud med disse – på 
forældremøder – 0.klasse osv. Skal vi være synlige på forældremøderne.  

 

Bilag:  

 

Punkter til næste møde:  

 Principper for skole-hjem-samarbejde / kontaktforældrebrochure 

 Tildelingsmodel 

 Godkendelse af skema. 

 

 Sommerafslutning 

 

Mødeleder: 

 

  


